
 

「活學鍵盤」 

 

 青年音樂訓練基金即將推出一個名為「活學鍵盤」的新音樂訓練計畫。此計畫獲劉

元生慈善基金贊助。 

 

 這個「活學鍵盤」計畫的導師是曹立揚。曹女士畢業於美國肯薩斯州威奇托州立大

學鋼琴教育系，專長教授以鍵盤即興演奏、憑聽覺演奏及和絃配合。曹女士的簡介見下

文。 

 

 這個訓練課程有助提升青年人的音樂感，擴濶他們在彈奏樂譜以外的知識。這個計

畫將在基金位於紅磡的訓練中心舉行。 

 

 課程由 9 月 2 日開始，逢星期四下午五時至七時，於基金的紅磡訓練中心舉行（地

址：紅磡民樂街 21 號富高工業中心 A 座 1 樓 10J 室）。學員需具鋼琴三級或以上的資

格。名額 8 人。費用每月港幣 200 元。基金的學生會員可致電郵 info@hkmoy.com 報

名參加。 

 

 

 

 

"The Living Keyboard" 

 

  With the sponsorship of the Y S LIU Foundation, the MOY will soon launch a new 

training initiative for MOY students. 

  The scheme is titled "The Living Keyboard". The trainer is Liane Shishnia (her CV 

is appended below). 

  A graduate of the Wichita State University, Kansas, Ms Shishnia specialises in the 

teaching of skills such as improvisation, playing by ear, harmonization using a keyboard. This 

range of skills extends a young person's musicianship, and takes him or her beyond the 

ability to play set pieces on the piano or organ.  We expect the classes to be held in small 

groups at the MOY Training Centre at Hung Hom. 

  The course will be held from 2 September 2010 onwards every Thursday from 5 

pm to 6 pm at the MOY Hunghom Centre (Room 10J, 1/F, Block A, Focal Industrial Centre, 21 

Man Lok Street, Hunghom).  Participants should at least have piano skills of Grade 3 or 

above.  The quota is 8 persons.  The tuition fee is HK$200 per month.  All student 

members of the MOY are welcome to apply by email to info@hkmoy.com. 

 

 



 

 

曹立揚 

Liane Shishnia 

 

 

教育程度 Education 

 美國肯薩斯州威奇托州立大學鋼琴教育系碩士 Master of Music in Piano 

Pedagogy (Wichita State University, School of Music, Wichita, Kansas, 

USA) 

 美國南達科他州北方州立大學院士主修鋼琴 Bachelor of Science in Music 

Education, Major in Piano, Magna Cum Laude at Northern State 

University, Aberdeen, South Dakota 

 

經驗 Experience 

 在香港擔任專業鋼琴及樂理導師 Teacher of Expert Piano and Theory 

Class in Hong Kong 

 曾任威奇托州立大學及 Bethany College 的應用鋼琴導師 Instructor of 

Applied Piano at the Wichita State University and Bethany College 

Faculty Adjunct 

 曾在美國多個音樂節擔任評判、鋼琴演奏者及專業講座及工作坊的講者

Extensive experience as adjudicator at music festivals in the USA; as a 

performing pianist; and as speaker in professional workshops and 

lectures 

 

專業資格 Professional Qualifications 

 美國音樂教師協會認證教師 Certified teacher of piano at the Music 

Teachers National Association 

 美國南達科他州教師證書 Holder of South Dakota State Teaching 

Certificate 

 


